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Besvarelse af spørgsmål nr. S 1847 fra medlem af Folketinget Britt Ba-

ger (KF) 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. S 1847, som medlem af Folke-

tinget Britt Bager (KF) har stillet til justitsministeren den 1. september 2021. 
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Spørgsmål nr. S 1847 fra medlem af Folketinget Britt Bager (KF):  

 

”Vil ministeren kommentere dommen afsagt den 20. august 

2021 af Østre Landsrets 17. afdeling (S2718028- SKJ), hvor tre 

mænd er dømt for at voldtage en 15-årig pige i forening, og me-

ner ministeren, at længden på fængselsdommene på henholdsvis 

3 år og 6 måneder, 3 år og 3 år afspejler grovheden i den forbry-

delse, som pigen blev udsat for?” 
 

Svar: 

 

Af principielle årsager er jeg meget tilbageholdende med at udtale mig om 

konkrete sager, der har været under behandling ved domstolene. Det gælder 

også strafudmålingen i den konkrete landsretssag, som spørgsmålet vedrø-

rer. Jeg håber på spørgerens forståelse herfor. 

 

Det må dog stå klart for enhver, at voldtægt er en af de mest modbydelige 

personfarlige forbrydelser, der findes. Gerningspersoner i disse sager skal 

derfor også mødes af en straf, der markerer alvoren af forbrydelsen. 

 

Straffen for voldtægt er i dag fængsel indtil 8 år, jf. straffelovens § 216, stk. 

1, og kan stige til fængsel i 12 år, hvis voldtægten har haft en særligt farlig 

karakter, eller der i øvrigt foreligger særligt skærpende omstændigheder, jf. 

§ 216, stk. 3.  

 

Strafniveauet blev senest skærpet ved en ændring af straffeloven i 2016, 

hvor der skete en generel forhøjelse af straffen for bl.a. at tiltvinge sig sam-

leje ved vold eller trussel om vold. Formålet med strafskærpelsen var at sikre 

et passende strafudmålingsniveau for voldtægt, så straffen i højere grad af-

spejler den krænkelse, som en voldtægt kan påføre offeret. 

 

Som bekendt vedtog Folketinget sidste år en ny, samtykkebaseret voldtægts-

bestemmelse, der skal sikre voldtægtsofre en langt bedre retsbeskyttelse, 

end de har haft tidligere. Den nye bestemmelse indebærer, at hvis ikke begge 

parter samtykker til sex, så er det voldtægt, og bestemmelsen er dermed et 

vigtigt skridt i retning af at få ændret samfundets forståelse af, hvad vold-

tægt er. Jeg er både stolt og glad over lovændringen, som et enigt Folketing 

var med til at vedtage, og som efter min opfattelse er intet mindre end en 

milepæl. 
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Når straffen for voldtægt ikke blev skærpet i forbindelse med lovændringen, 

skyldes det –  i tråd med Straffelovrådets overvejelser i betænkning nr. 1574 

fra 2020 om en frivillighedsbaseret voldtægtsbestemmelse – at den gene-

relle strafskærpelse for voldtægt fra 2016 fortsat er så ny, at der ikke vurde-

res at være behov for at ændre på de gældende strafniveauer.  
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